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Ideální demokracie,     
to je hledání společného 

jmenovatele všech názorů. 

 Jan Masaryk

Pranostiky
Dubnové počasí nevyslovíš.

Před Filipem deštík noční,  
úrodu nám věští roční.

O svatém Barnabáši bouřky 
často straší.

KARNEVAL VE STRUHAŘOVĚ

Citát

Slovo
z obce

Milí sousedé,

jako noví zastupitelé jsme dostali od 
pana starosty příležitost zhostit se úvod-
ního „Slova z obce“ v novém vydání 
Struhařovských listů. 

V létě loňského roku vznikla myšlenka 
kandidovat do obecního zastupitelstva. 
Hlavním motivem, proč jsme se tak po 
dlouhé úvaze a vědomí velké 
zodpovědnosti rozhodli, byly hlasy oby-
vatel přilehlých osad, že by v obecním 
zastupitelstvu měli být zastoupeni také 
jejich obyvatelé. Velmi nás překvapilo a 

jsme za to moc rádi, že jsme dostali od 
voličů tak silnou důvěru a získali celkem 
pět mandátů.

Naším hlavním cílem bylo zlepšit infor-
movanost občanů o dění v obci. Během 
večera a za pomoci "akční party" z ro-
dinného centra Strouháček, jsme založili 
facebookovou skupinu "Struhařov a jeho 
osady“, kde uveřejňujeme všechny 
důležité informace, které se k nám 
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Slovo 
z obce

dostanou. Rodí se nám také nové webové 
stránky, které by co nejdříve měly spatřit 
světlo světa. Tyto stránky budou více intu-
itivní a mělo by se v nich orientovat lépe 
než u stránek současných. 

Od našeho vstupu do zastupitelstva obce 
proběhla i řada kulturních akcí, na kterých 
jsme se za obec a ve spolupráci se záj-
movými spolky podíleli – Drakiáda, 
tradiční Advent ve Struhařově, Zpívání 
koled, loutkové představení pro děti, 1. 
ročník Handlování a dětský karneval. 
Někteří z nás se stali také aktivními členy 
centra Strouháček, se kterým máme na 
letošní rok naplánováno spoustu dalších 
akcí.

Druhým naším cílem je rozšířit kulturní 
aktivity do jednotlivých osad a více tak 
propojit obec jako celek. Budeme velice 
rádi za Vaše nápady a podněty, např. jaké 
akce vám nyní chybí a co byste chtěli v 
budoucnu zlepšit. 

V neposlední řadě je třeba zmínit, že v 
současné době obcí rezonují také dvě 
vážná témata – vysílač společnosti Voda-
fone a větrná elektrárna. Obě témata jsou 
velmi citlivá a zcela chápeme obavy oby-
vatel. I pro nás nebylo a nebude nijak jed-
noduché se rozhodnout. Hlavní důvod pro 
schválení pronájmu pozemku pro vysílač 
bylo zvýšení a zkvalitnění mobilního 
signálu především v osadách Bořeňovice, 
Budkov, Horní Podhájí, a také v samotném 
Struhařově. Nyní čekáme na zpětnou 
vazbu ze strany společnosti Vodafone, zda 
se tento vysílač bude realizovat. Druhé 
téma, které nyní jako čerstvé posily zastu-
pitelstva řešíme, je záměr výstavby 
větrných elektráren. Toto téma nejde 
shrnout pár větami, a proto jsme mu 
věnovali samostatný článek v těchto 
Struhařovských listech.

Rádi vás dál budeme o všem dění v obci 
informovat.

Lenka Šulcová, Ondřej Hovorka, 
Petr Koukol, Jan Lička 

a Marcela Černá

Zápisy ze zasedání   zastupitelstva

ních řádů. Tuto skutečnost bere zastupitelstvo obce 
na vědomí. Připomínky budou řešeny do 5. 3. 2023.
13. Diskuse:
- Kdo by chtěl pro svou osadu vánoční stromek pro 
obec, může o to zastupitelstvo požádat a bude mu 
vyhověno (zatím mají zájem osady Myslíč a Horní 
Podhájí).
- Adventní trhy, lampionový průvod a rozsvícení 
vánočního stromku bude 27. 11. 2022
Po schůzi na Choposu pan starosta navrhl, že do bu-
doucna vytipujeme obecní objekty, které by mohly být 
osazeny fotovoltaickými panely (např. ČOV, obecní 
domek). 
- Noví zastupitelé navrhli panu starostovi, že by se 
měly udělat nové webové stránky, protože ty stávající 
jsou zastaralé a nevyhovující. Starosta vysvětlil, proč 
to tak úplně změnit nejde a po kratší diskusi jsme se 
dohodli, že uděláme neoficiální web, kde budou 
všechny důležité informace také uvedeny, ale 
srozumitelněji.

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: ČERNÁ MARCELA MBA, 
OVĚŘILI: BC. LENKA ŠULCOVÁ, BC. ONDŘEJ HOVORKA

 ZÁPIS č. 17, 16. 11. 2022, 19.00 hod.

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu z posledního zasedání.
- Zástupci Vodafonu a stavebníků přijedou na 
společnou schůzku s občany dne 30. 11. 2022 v 
17:00. Místo konání bude upřesněno na pozvánce.
- Vánoční stromky – vzhledem k tomu, že obec nemá 
k dispozici ročně tolik prořezů, aby v případě zájmu 
uspokojila všechny osady pěknými stromky, a mohlo 
by se stát, že by stromky nebyly dostatečně reprezen-
tativní, doporučuje stromek vysadit a ten pak 
každoročně zdobit. 
- Fotovoltaika na obecní domy se bude řešit až poté, 
jak dopadne novela energetického zákona. 
Bez připomínek
3. Zastupitelstvo obce Struhařov schválilo záměr 
prodeje pozemku p. č. 917/9 v k. ú. Býkovice u 
Bořeňovic o výměře 90 m2 za cenu za 300 Kč/m2.     
Hlasování: 11/0/0
4. Předložen návrh rozpočtu DSO BENEBUS na rok 
2023 a návrh střednědobého výhledu na roky 2024-
2026.   Bereme na vědomí
5. Zastupitelstvo obce Struhařov schválilo uzavření 
věcného břemene kabelového vedení přípojky ke KD 
Struhařov mezi Obcí Struhařov a DZS a. s. Struhařov 

 ZÁPIS č. 16, 2. 11. 2022, 19.00 hod.

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu z posledního zasedání. 
Bez připomínek
3. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo 
rozpočtové opatření obce č. 7/2022.   
Hlasování: 11/0/0
4. Zastupitelstvo obce vyslechlo zástupce z řad 
občanů, kteří nesouhlasí s umístěním stavby vysílače 
Vodafonu. Důvody nesouhlasu jsou zejména tyto: 
změní se pohled na hezkou krajinu, obava ze zdravot-
ního vlivu na obyvatelstvo a již hodně průmyslových 
„center“ v obci. Zastupitelstvo obce navrhlo pozvat 
zástupce z Vodafonu na společnou schůzku a tyto 
obavy mu přednést. Dále pak by byl požádán o 
zjištění dalších možností umístění tohoto vysílače. 
Záměr pronájmu pozemku tedy nebyl schválen.     
Hlasování: 0/0/11
5. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemena s ČEZ 
Distribuce v k. ú. Myslíč, parc. č. 38/2, č. stavby IP-
12-6021760, objekt: kabelové vedení.   
Hlasování: 11/0/0
6. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo smlouvu 
o zřízení věcného břemena s ČEZ Distribuce v k. ú. 
Skalice u Benešova, parc. č. 184, č. stavby IP-12-
6020471, objekt: kabelové vedení.     
Hlasování: 11/0/0
7. Zastupitelstvo obce projednalo žádosti o podporu 
v roce 2023: 
- Rytmus o.p.s. Schváleno:   7.000 Kč
- Posázaví o.p.s. Schváleno: 10.000 Kč
- OFS Benešov Neschváleno
Hlasování: 11/0/0
8. Zastupitelstvo obce schválilo plán společných 
zařízení KoPU Skalice u Benešova   
Hlasování: 11/0/0
9. Předložen plán inventur.   Bereme na vědomí
10. Předložen dodatek k vnitřní směrnici č. 19/2018 
týkající se zvýšení příspěvku na stravné pro 
zaměstnance obce.   Bereme na vědomí
11. Zastupitelstvo obce schválilo uzavření bezplatné 
nájemní smlouvy na část obecního pozemku parc. č. 
1915/1 v k. ú. Jezero (cca 2 m2) s panem M. Z. pro 
tepelné čerpadlo za využívání rozvodné skříně Věřice 
č. p. 6 pro veřejné osvětlení.  Hlasování: 11/0/0
12. Došlá pošta: 
- Do e-mailu byly starostou obce zaslány změny jízd-

SLOŽENÍ ZASTUPITELSTVA: Ing. Matoušek Libor, Pessr Zdeněk, Šímová Oldřiška, Ing. 
Nerad František, Strnad Josef, Žížala Josef, Marcela Černá MBA, Bc. Lenka Šulcová, 
Bc. Ondřej Hovorka, Petr Koukol, Ing. Jan Lička
ZPŮSOB HLASOVÁNÍ: PRO/PROTI/ZDRŽEL
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Zápisy ze zasedání   zastupitelstva obce Struhařov, 
listopad 2022 – březen 2023 

- p. č. 530/2 a 528/40 v k. ú. Struhařov u Benešova.     
Hlasování: 11/0/0
6. Nové webové stránky – zastupitelstvo rozhodlo, že 
objednáme nové „neoficiální“, nicméně uživatelsky 
přívětivější webové stránky Obce Struhařov na dobu 
5ti let.   Hlasování: 11/0/0
7. Změna č. 3 územního plánu obce Třebešice se 
bude k veřejně projednávat dne 19. 12. 2022 od 17:00 
hod. v zasedací místnosti v 1. patře Obecního úřadu 
Třebešice. Tato informace nám byla dána na vědomí 
jakožto sousední obci.   Bereme na vědomí 
8. Dne 16. 11. 2022 proběhla na Obci Struhařov kon-
trola finančního úřadu, byl vystaven protokol, že je 
vše v pořádku.   Bereme na vědomí 
9. Došlá pošta:
- Kolaudace ČOV Horní Podhájí bude 2. 12. 2022. 
- Od Nového roku se bude zvyšovat cena za vodné a 
stočné  - bude upřesněno o kolik.
- Nabídka projektu pro knihovnu „S knížkou do života“ 
bude prodiskutována s Marií Zelenkovou.
- V době od 21. 11. 2022 - do 07. 12. 2022 dojde v 
Benešově k úplné uzavírce silnice III. třídy č. 1101, ul. 
Černoleská v křižovatce se silnicí III. třídy č. 1103h a 
dále úplné uzavírce silnice III. třídy č. 1103h, ul. 
Černoleská v úseku od křižovatky se silnicí III. třídy č. 
1101 po okružní křižovatku s odbočením do lokality 
Mariánovice. Délka uzavírky silnice III. třídy č. 1101 
je cca 40 m a délka uzavírky silnice III. třídy č. 1103h 
je cca 1500 m.
- Po uzavření komplexních pozemkových úprav v 
katastrech obce budou muset majitelé pozemků, 
kterých se to týká, podat nové daňové přiznání.

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: ČERNÁ MARCELA MBA 
OVĚŘILI: ING. NERAD FRANTIŠEK, KOUKOL PETR

 ZÁPIS č. 18, 30. 11. 2022, 17.00 hod.

OMLUVENI: ING. JAN LIČKA

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. V 17:00 začalo setkání s občany ohledně plánované 
výstavby vysílače Vodafonu. Tato schůzka se 
uskutečnila na základě petice předložené občany 
Struhařova a zúčastnili se jí také zástupci Vodafonu. 
Ti byli požádáni, aby zodpověděli otázky ohledně této 
problematiky. Výsledkem schůze byl návrh, aby lidé 
dodali starostovi jiné možnosti, kam by šel vysílač 
umístit. Ten pošle návrhy do společnosti Vodafone, 
kde nám pak vytvoří nové mapy pokrytí z těchto loka-
lit a zastupitelstvo poté ve věci rozhodne. 
3. Kontrola zápisu 17/2022
- 8. 12. 2022 bude schůze DSO BENEBUS, kde se 
bude schvalovat rozpočet. Za naši obec se zúčastní 
pan starosta Matoušek.
- Vodné se zvýší na 41,50 Kč za m3 a fixní částka bude 

500 Kč za přípojku.
- V Horním Podhájí byla nalezena závada na potrubí, 
díky které mohlo unikat až 10 m3 vody denně. Dle 
dohody s VHS se uzavře „Družstvo vlastníků vodo-
vodu“, ti vodovod odkoupí za vlastní náklady od 
současného majitele, provozovat ho pak bude VHS. 
Obec nabídla pomoc s finančním darem, pokud by se 
jednalo o větší opravu. Do budoucna se počítá s na-
pojením na Želivku. 
4. Byl předložen plán společných zařízení KoPÚ 
Struhařov u Benešova. Zastupitelstvo obce Struhařov 
tento plán schválilo.  Hlasování: 10/0/0
5. Rozpočet DSO CHOPOS 2023 se bude schvalovat 
dne 29. 12. 2022 v Postupicích.   Bereme na vědomí
6. Byl předložen rozpočet obce Struhařov na rok 2023, 
dle domluvy nám (novým zastupitelům), budou do-
tazované položky osvětleny na příští schůzi, na kterou 
si máme také přinést naše návrhy.   
Bereme na vědomí
7. Došlá pošta:
- Dne 13. 12. 2022 bude kolaudován chodník ve 
Struhařově.
- Pana starostu navštívila kadeřnice s prosbou o 
poskytnutí místa jejího působení. Bylo jí navrženo 
pronajmutí prostoru mandlovny (DOS). Současně jí 
bylo slíbeno, že do konce roku se obec rozhodne, zda 
jí tato služba bude poskytnuta a za jakých podmínek.

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: ČERNÁ MARCELA MBA,  
OVĚŘILI: STRNAD JOSEF, ŽÍŽALA JOSEF

  
 ZÁPIS č. 19, 14. 12. 2022, 18.00 hod.

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Byly předloženy zprávy ze zasedání kontrolního a 
finančního výboru.   Bereme na vědomí
3. Kontrola zápisu 18/2022
- Vysílač Vodafone – občany Struhařova byly 
navrženy nové lokality umístění vysílače. Tyto návrhy 
byly přeposlány na společnost Vodafone k posouzení 
jejich vhodnosti. 
- Příspěvek BENEBUS – obec bude platit 280 Kč na 
obyvatele.
- Bylo opraveno potrubí v Horním Podhájí, oprava 
silnice (výkop), bude opraven, jakmile to počasí 
dovolí.
- Byl zkolaudován chodník ve Struhařově.
- Členové kulturní komise: Oldřiška Šímová, Marcela 
Černá, Lenka. Šulcová, Petr Koukol, Ondřej Hovorka.
- Členové komise životního prostředí a sportu: Jan 
Lička, Ondřej Hovorka, Aleš Jeřábek.
4. Byl projednán rozpočet obce Struhařov na rok 
2023. Dne 28. 12. 2022 se bude rozpočet schvalovat. 
Bereme na vědomí
5. Ceny za svoz odpadu – Zastupitelstvo obce sjed-

nává ceny za svoz odpadu pro rok 2023.
80 l 1 750,- Kč
120 l  2 650,- Kč
240 l  5 300,- Kč
120 l CH  1 750,- Kč. 
Hlasování: 11/0/0
6. Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemku p. č. 
917/9 o výměře 90 m2 v k. ú. Býkovice u Bořeňovic za 
cenu 300 Kč/m2.   Hlasování: 11/0/0
7. Zřízení vkladového účtu – zastupitelstvo rozhodlo 
o založení vkladového účtu a to následovně: 
6.000.000 Kč s úrokovou sazbou 5,60 % p. a. na dobu 
6 měsíců.   Hlasování: 11/0/0
8. Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemena s GasNET, s. r. o. 
– přeložka plynovodu na pozemcích p. č. 526/80, 
635/3 a 635/25 v k. ú. Struhařov u Benešova. Smluvní 
strany se dohodly na úplatě za zřízení tohoto věcného 
břemene ve výši 2.000 Kč bez DPH.   
Hlasování: 11/0/0
9. Sjednání ceny za stočné (Struhařov a Horní Pod-
hájí) – cena za stočné se určuje dle metodiky mini-
sterstva zemědělství, výpočet byl zastupitelstvu 
předložen. Cena na rok 2023 činí 1400,- Kč/os./rok.  
Hlasování: 11/0/0
10. Diskuse:
- Petr Koukol navrhl, aby obec vyčlenila v rozpočtu 
nějaké fixní finance pro jednotlivé osady a tyto fi-
nance by mohly osady v průběhu roku používat. Sta-
rosta osvětlil, že tyto peníze se dopředu rozdělovat 
nebudou a jejich nenadálá potřeba se bude řešit 
rozpočtovým opatřením. 
- Starosta byl požádán, aby prověřil, proč v Myslíči 
jezdí traktor při uklízení sněhu se zvednutou radlicí a 
jen sype sůl.
- Bylo přislíbeno, že se v Myslíči opraví díra v cestě (u 
Sadílků), nefunkční pouliční lampa u Ouředníčků, a že 
se postaví nová lampa u Kahounů (u kolejí). 
- Došlo k vloupání na sběrný dvůr, po pachateli se 
pátrá.
- Změny jízdních řádů autobusů jsou vyvěšeny na we-
bových stránkách obce https://www.chopos.cz/stru-
harov-obecni-urad/struharov-uredni-deska.html. 
Hlasování: 11/0/0
11. Došlá pošta
- Dne 18. 1. 2023 od 10:00 v hotelu Pošta v sále di-
vadla, Tyršova ul. 162, Benešov proběhne veřejné 
projednání návrhu změny č. 2 územního plánu 
Benešov. Návrh změny bude vystaven k veřejnému 
nahlédnutí od 12. 12. 2022 do 27. 1. 2023 na 
Městském úřadě Benešov, odbor výstavby a územ-
ního plánování, 1. p. v kanceláři č. 102. 

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: ČERNÁ MARCELA MBA, 
OVĚŘILY: BC. LENKA ŠULCOVÁ, ŠÍMOVÁ OLDŘIŠKA



 ZÁPIS č. 20, 28. 12. 2022, 18.00 hod.

OMLUVENI: ŽÍŽALA JOSEF, MARCELA ČERNÁ MBA, BC. ONDŘEJ HOVORKA

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 18/2022
- 13. 12. 2022 byl zkolaudován nový chodník ve 
Struhařově. Bylo vydáno dodatečné povolení stavby 
a kolaudační rozhodnutí „Chodník podél II/111 ve 
Struhařově“ - rozhodnutí vydáno na 2 etapy.
- Na základě rozhodnutí zastupitelstva byl založen 
vkladový účet u ČS a. s. a peněžní prostředky ve výši 
6.000.000 Kč byly převedeny na tento účet dne 19. 
12. 2022, kde budou úročeny 5,60 % p. a. na dobu 6 
měsíců.
- Důvod, proč jezdil v Myslíči traktor se zvednutou 
radlicí – bylo málo sněhu a následně hrozilo vytvoření 
ledovky 
- Nefunkční pouliční lampa v Myslíči byla opravena. 
Výtluky budou opraveny dle počasí.
3. Zastupitelstvo obce Struhařov schválilo schodkový 
rozpočet obce Struhařov na rok 2023, schodek ve výši 
2 470 500 Kč bude kryt finančními prostředky z mi-
nulých let na běžném účtu, závaznými ukazateli pro 
tento rozpočet boudou paragrafy. Návrh rozpočtu byl 
vyvěšen na úřední desce obce od 12. 12. 2022 do 28. 
12. 2022.   Hlasování: 8/0/0
4. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo 
rozpočtové opatření č. 8/2022.    Hlasování: 8/0/0
5. Byl doručen uzemní souhlas s umístěním stavby 
oplocení na pozemku parc. č. 366, parc. č. 461/2 v 
katastrálním území Skalice u Benešova.   
Bereme na vědomí
6. Bylo doručeno souhrnné vyjádření bez připomínek 
k novostavbě provozovny kosmetiky a květinářské 
dílny na pozemku st. parc. 32 v k. ú. Struhařov.
Bereme na vědomí
7. Informace pro občany: Obecní úřad oznamuje 
občanům, že poplatky za odpad na rok 2023, se 
budou moci hradit v úředních hodinách po 9. lednu 
2023. Děkujeme za pochopení.
8. Diskuze:
- Jan Lička požádal, zda by šlo zařídit lepší označení 
na sloupky u autobusových zastávek, sám navrhl, že 
zjistí možnosti.

Zastupitelstvo obce Struhařov přeje všem 
občanům vše nejlepší a hodně zdraví do 
nového roku 2023.
PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: BC. LENKA ŠULCOVÁ, 
OVĚŘILI: ING. NERAD FRANTIŠEK, PETR KOUKOL

 ZÁPIS č. 1, 11. 1. 2023, 18.00 hod.

OMLUVEN: ING. NERAD FRANTIŠEK

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 20/2022.   Bez připomínek
3. Předložena zpráva ze zasedání DSO CHOPOS.     
Bereme na vědomí
4. Zastupitelstvo obce schválilo podání těchto 
dotačních titulů zavazuje se je dofinancovat z vlast-
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ních zdrojů:
- Obnova povrchu a odvodnění v obci Struhařov (u 
obchodu)
- Dětské hřiště Myslíč
- Protipovodňové opatření Mysličského potoku – 
vyčištění koryta 
- Multifunkční hřiště Struhařov
Hlasování: 10/0/0
5. Zastupitelstvo obce stanovuje jednání finančního 
a kontrolního výboru na 22. 3., 14. 6., 20. 9. a 13. 12. 
2023.   Hlasování: 10/0/0
6. Zastupitelstvo obce projednalo a souhlasí s 
uzavřením dohody o provedení práce mezi obcí 
Struhařov a Liborem Matouškem na výkon činnosti 
odpovědné osoby k provozování kanalizace pro 
veřejnou potřebu.   Hlasování: 10/0/0
7. Zastupitelstvo obce projednalo a souhlasí s 
uzavřením dohody o provedení práce mezi obcí 
Struhařov a Zdeňkem Pessrem na zajištění topení v 
KD, lesní práce a ČOV.   Hlasování: 10/0/0
8. Zastupitelstvo obce projednalo a souhlasí s 
uzavřením dohody o provedení práce mezi obcí 
Struhařov a Marcelou Černou na administrativní 
práce.   Hlasování: 10/0/0
9. Zastupitelstvo obce se rozhodlo aktualizovat 
„Strategii rozvoje obce“. Případné náměty vítány.      
Hlasování: 10/0/0
10. Dne 12. 2. 2023 od 14:30 bude v kulturním domě 
divadlo pro děti. Cena bude 50 Kč/rodinu.  
Hlasování: 10/0/0
11. Dne 11. 1. 2023 přišly vypracované návrhy na 
umístění vysílače Vodafonu dle požadavků občanů. 
Zastupitelstvo obce navrhlo termín projednání této 
problematiky na zasedání dne 8. 2. 2023.   
Hlasování: 10/0/0
12. Jan Lička seznámil zastupitelstvo s možností 
výměny starých nebo doplnění chybějících označníků 
zastávek. Označníky jsou k dispozici. Zastupitelstvo 
odsouhlasilo případnou pomoc s instalací a navrhlo, 
že se postará o monitoring současných označníků a 
zhodnotí, které bude potřeba vyměnit či doplnit.      
Hlasování: 10/0/0
13. Jan Lička nabídl obci pořídit z dotace čili zdarma, 
až 5 ks nabíjecích míst na elektromobily.  
Hlasování: 10/0/0
14. Zastupitelstvo obce bylo požádáno o možnost 
plošné kastrace divokých koček. Starosta vysvětlil, 
proč není možné toto řešit plošně.   
Hlasování: 10/0/0
15. Petr Koukol byl požádán občany osady Skalice, 
aby se postaral o petici ohledně možnosti snížení 
(nedodržování) rychlosti jízdy vozidel na silnici č. 1101 
tj. mezi Skalicí a Horním Podhájím. Zastupitelstvo 
obce projedná možnost instalace radarů.   
Bereme na vědomí
16. Výzva pro občany: 
do 31. 1. 2023 je nutno zaplatit platbu za komunální 
odpad na rok 2023. Od 1. 2. 2023 nebudou popelnice 
bez platné známky vyvezeny.   

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,   

OVĚŘILIY BC. LENKA ŠULCOVÁ, ŠÍMOVÁ OLDŘIŠKA

 ZÁPIS č. 2, 25. 1. 2023, 18.00 hod.

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 01/2023.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo obce odsouhlasilo dodatek č. 1 se 
společností Profi odpady s. r. o. a pověřuje starostu 
jeho podpisem.   Hlasování: 11/0/0
4. Zastupitelstvo obce odsouhlasilo příspěvek na 
činnost 7.000 Kč pro společnost RUAH o. p. s. na pro-
voz domácí zdravotní, hospicové a sociální péče.     
Hlasování: 11/0/0
5. Odstávky energie ČEZ budou vyvěšeny na ÚD v 
Býkovicích, Bořeňovicích a ve Svatém Janu.    
Bereme na vědomí
6. Dne 19. 3. 2023 od 17:00 se bude v KD ve 
Struhařově konat divadlo „Víš přece, že neslyším, 
když teče voda“.  Předprodej na OÚ Struhařov.    
Bereme na vědomí
7. Zastupitelstvo obce schválilo dodatek č. 2 dle bodu 
V., bod 4 Smlouvy o nájmu prostoru sloužícího k pod-
nikání, uzavřené mezi obcí Struhařov a Jiřím Randou 
dne 16. 12. 2019. Nová výše nájemného činí 8.600 
Kč/měsíc bez DPH.      Hlasování: 10/1/0
8. Zastupitelstvo obce stanovuje poplatek za příjem 
bioodpadu z okolních obcí na komunitní kompostárnu 
Struhařov ve výši 1.300 Kč za 1 ks kontejneru 6 m3.    
Hlasování: 11/0/0
9. Zastupitelstvo obce rozhodlo o vyklizení prostoru 
(skladiště) na obecním pozemku p. č. 7/1 na Skalici u 
místní hasičárny.    Hlasování: 11/0/0
10. Informace pro občany:
- Myslíč se již druhým rokem bude podílet na celore-
publikové akci „Ukliďme Česko“ a to dne 1. 4. 2023. 
Loni se akce velmi vydařila, a proto by se mohly 
přidat i další osady. Více informací na www.uklid-
mecesko.cz nebo přímo u Marcely Černé. 
- Zastupitelstvo zvažuje umístění radaru v katastru 
Struhařov, po dohodě s Policií ČR se tato akce posune 
až po vybudování kruhového objezdu.
- Jan Lička zjišťuje možnosti posunů vlakových spojů 
v koridoru Benešov – Vlašim a Benešov – Sedlčany 
tak, aby lépe navazovaly na spoje na Prahu, a také 
aby více vyhovovaly školákům, kteří nyní musí dlouho 
čekat, než jim ráno začne výuka.
- Nápojové kartony lze nyní odkládat do sběrné ná-
doby na papír.
Bereme na vědomí
11. Výzva pro občany: do 31. 1. 2023 je nutno zaplatit 
platbu za komunální odpad na rok 2023. Od 1. 2. 2023 
nebudou popelnice bez platné známky vyvezeny.     

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,  
OVĚŘILI: PESSR ZDENĚK, BC. ONDŘEJ HOVORKA

 ZÁPIS č. 3, 8. 2. 2023, 18.00 hod.

OMLUVENI: ŠÍMOVÁ OLDŘIŠKA, BC. ONDŘEJ HOVORKA

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 02/2023.   Bez připomínek
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3. Žádost o vypsání místního referenda – vysílač Vo-
dafone – schůze zastupitelstva obce byla zahájena 
diskusí ohledně plánované výstavby vysílače v obci 
Struhařov u Benešova. Byli zúčastněni také zástupci 
společnosti Vodafone a občané obce Struhařov. Po 
diskusi se došlo k závěru, že byly vyčerpány všechny 
možnosti, které by vedly ke změně umístění vysílače. 
Dále bylo zkonstatováno, že počet podpisů na refe-
rendu (127), není více než 30 % oprávněných voličů 
obce, a tak bylo referendum zamítnuto.   
Hlasování: 9/0/0
4. Zastupitelstvo schválilo pronájem části pozemku 
parc. č. 328/57 v k. ú. Struhařov u Benešova pro 
vysílač Vodafone 100 m2 za 50.000 Kč/rok po dobu 
15ti let.   Hlasování: 9/0/0
5. Zastupitelstvo schválilo doplněk servisní smlouvy 
s XDOC DS s. r. o. (multifunkční zařízení XEROX, které 
má obec v pronájmu) – navýšení ceny za kopii, a to 
0,1853 Kč/černobílá kopie, 1,0573 Kč/barevná kopie. 
Smlouva je prodloužena do 19. 1. 2024.   
Hlasování: 9/0/0
6. Zastupitelstvo schválilo smlouvu o budoucí 
smlouvě zřízení věcného břemena pro spol. GasNet, 
s. r. o. (přeložka plynovodu VTL DN 500 na pozemcích 
parc. č. 526/80 a 635/3 a 635/25 v k. ú. Struhařov u 
Benešova).   Hlasování: 9/0/0
7. Starosta obce předložil zprávu ze zasedání Chopos 
DSO, další schůze bude ve Struhařově a to dne 24. 2. 
2023 v 16:00 hod.   Bereme na vědomí
8. Informace pro občany:
- Vhazování kartonových obalů do popelnic na papír 
– zkrácení termínu vývozu papíru zdražuje službu, v 
místních částech zůstávají nádoby na NK (červené 
víko), popř. lze odložit i na SD Struhařov
- Zastupitelstvo obce vydalo nejzazší termín likvidace 
skladiště na obecním pozemku vedle hasičárny ve 
Skalici jeho vlastníkem, a to do konce května 2023. V 
případě, že nedojde k jeho odstranění, obec po tomto 
termínu zlikviduje domek na náklady vlastníka. 

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,   
OVĚŘILI: STRNAD JOSEF, ŽÍŽALA JOSEF
 

 ZÁPIS č. 4, 22. 2. 2023, 18.00 hod.

OMLUVENI: ING. NERAD FRANTIŠEK, PETR KOUKOL

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 03/2023.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo schválilo budoucí smlouvu o zřízení 
věcného břemene pro ČEZ Distribuci, a. s., parc. č. 
677/1 v k. ú. Struhařov u Benešova.   
Hlasování: 9/0/0
4. Zastupitelstvo schválilo výsledek výběrového řízení 
na dodavatele „Rekonstrukce – Multifunkční hřiště 
Struhařov“, kterým se stala firma 4soft, s. r. o.   
Hlasování: 9/0/0
5. Zastupitelstvo bylo informováno Krajským pozem-
kovým úřadem pro Středočeský kraj a hl. m. Prahu, že 
vešlo v platnost, že pozemkový úřad určí prioritu real-
izací cestní sítě. Každá obec si tedy musí určit jen 
jednu realizaci. Konkrétně byly tedy vybrány tyto re-

alizace nových cest:
- Bořeňovice: Polní cesta HC9a +HC9b 
- Myslíč: Polní cesta VC2-R
- Býkovice u Bořeňovic: VC7
Hlasování: 9/0/0
6. Zastupitelstvo zamítlo žádost o finanční podporu 
ve výši 5.000 Kč pro Linku bezpečí, z. s.    
Hlasování: 7/2/0
7. Informace pro občany:
- Dne 9. 3. 2023 od 7:30 do 15:30 proběhne plánovaná 
odstávka elektřiny v Dolním Podhájí č. 1, 3 a 4 a ve 
Skalici č. 13 a 22.
- Dne 20. 3. 2023 v 17:00 hodin ve velkém sále ve 
Struhařově proběhne veřejná schůze ohledně 
plánované výstavby větrných elektráren. 
- Dne 25. 3. 2023 bude ve velkém sále ve Struhařově 
dětský karneval. 
- Pozvánka od Krajské hygienické stanice ke 
zkouškám znalosti hub pro ty, kteří chtějí s houbami 
obchodovat. Termíny jsou: 28. 3. 2023 v 10:00 hodin 
a 23. 5. 2023 v 10:00 hodin v zasedací místnosti bu-
dovy KHS Středočeského kraje se sídlem v Praze, 
Dittrichova 17, Praha 2. 
- V případě nezaplacení popelnic do 28. 2. 2023 
budou popelnice odebrány. Zpět budou vráceny za 
manipulační poplatek 300 Kč. 

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,   
OVĚŘILI BC. ONDŘEJ HOVORKA, BC. LENKA ŠULCOVÁ

 ZÁPIS č. 5, 8. 3. 2023, 18.00 hod.

OMLUVEN:  BC. ONDŘEJ HOVORKA

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 04/2023.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo schválilo smlouvu o zřízení věcného 
břemene pro ČEZ Distribuci, a. s., parc. č. 750 a 719 
v k. ú. Myslíč.    Hlasování: 10/0/0
4. Zastupitelstvo schválilo novou výši měsíčních 
odměn pro neuvolněné členy zastupitelstva dle 
přílohy nařízení vlády č.415/2022 od 1. 4. 2023 
následovně: 
- místostarosta  13.000 Kč
- předseda výboru   3.550 Kč
- člen výboru   2.950 Kč
- člen zastupitelstva   1.750 Kč. 
Hlasování: 10/0/0
5. Zastupitelstvo schválilo dodatek č. 7 k Vnitřní 
směrnici č. 19/2018 ohledně závodního stravování 
zaměstnanců a uvolněných zastupitelů obce.   
Hlasování: 10/0/0
6. Zastupitelstvo schválilo dar Základní a mateřské 
škole Archa Petroupim, a to proplacením faktur do 
výše 50.000 Kč. Někteří zastupitelé navrhli darovat 
této škole také svůj březnový zastupitelský plat.  
Hlasování: 10/0/0
7. Informace z CHOPOSU – CHOPOS požádal jednot-
livé obce o krátkodobou finanční výpomoc na koupi 
bagru a nákladního vozu na svoz velkých kontejnerů. 
Zastupitelstvo ji schválilo ve výši 200.000 Kč splat-
nou do konce tohoto roku.   Hlasování: 10/0/0

8. Informace pro občany:
- Dne 20. 3. 2023 v 17:00 hodin ve velkém sále ve 
Struhařově proběhne veřejná schůze ohledně 
plánované výstavby větrných elektráren. 

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,  
OVĚŘILI: ING. NERAD FRANTIŠEK, PETR KOUKOL

 ZÁPIS č. 6, 22. 3. 2023, 18.00 hod.

OMLUVENI:  ŠÍMOVÁ OLDŘIŠKA, ING. JAN LIČKA

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 05/2023.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo projednalo a schválilo kupní smlouvu 
na koupi pozemku p. č. 574/4 pod ČOV Horní Podhájí 
od pana M. Ž.     Hlasování: 9/0/0
4. Zastupitelstvo bylo seznámeno s výsledkem auditu 
Středočeského kraje se závěrem, že nebyly zjištěny 
žádné chyby a nedostatky. Bylo pouze upozorněno na 
možná rizika týkající se termínů vyvěšování.   
Bereme na vědomí
5. Zastupitelstvo bylo seznámeno s výsledkem auditu 
firmy EKO-KOM, týkající se plnění „Smlouvy o 
zajištění zpětného odběru a využití odpadů z obalů“. 
Nebyly zjištěny žádné nedostatky. 
Bereme na vědomí
6. Směnná smlouva k. ú Jezero – zastupitelstvo pro-
jednalo možnost směny pozemků pod obecní komuni-
kací o výměře 788 m2. Za tyto pozemky bude nabídnut 
pozemek parc. č. 398 o výměře 1.029 m2.   
Hlasování: 9/0/0
7. Zastupitelstvo debatovalo plánovanou výstavbu 
větrných elektráren na území Struhařova na základě 
informací získaných na veřejné schůzi dne 20. 3. 2023 
v KD Struhařov. Přítomni byli také dva občané z 
Bořeňovic, se kterými proběhla na toto téma diskuse. 
Zastupitelstvo navrhlo uspořádat exkurzi pro občany 
do Německa, kde takové elektrárny stojí, abychom si 
mohli udělat lepší představu o tom, jaké elektrárny ve 
skutečnosti jsou (jejich velikost, hlučnost, zkušenosti 
občanů, kteří bydlí v jejich blízkosti). Pokud má někdo 
o exkursi zájem, prosím ohlaste se na obecním úřadě. 
Jednání ohledně výstavby elektráren bylo odloženo.      
8. Informace pro občany: 
- Dne 11. 4. 2023 od 8:30 do 12.30 proběhne 
plánovaná odstávka elektřiny na adrese: Struhařov 
č.p. 76, okres Benešov. 
- Městským úřadem Vlašim bylo zahájeno řízení o 
úplné uzavírce silnice č. II/113 v úseku Divišov – Bíl-
kovice v navrženém termínu od 3. 4. 2023 do 15. 12. 
2023 z důvodu dopravního omezení vyvolané realizací 
stavby „II/113 Divišov – Vlašim, rekonstrukce komu-
nikace“. Objízdná trasa bude vedena ze silnice č. 
II/113 po silnici č. II/111 přes Struhařov na silnici č. 
II/112 přes Chotýšany do Vlašimi zpět na silnici č. 
II/113. 
- doplnění bodu 7. Investor VE v pátek dne 24. 3. 2022 
oznámil, že se nedohodl s vlastníky pozemků na 
pronájmu pozemků pod nimi. Další vývoj bude oznámen.

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,  
OVĚŘILI: STRNAD JOSEF, ŽÍŽALA JOSEF
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Aktuální téma
Vyjádření Obce k větrným elektrárnám
Zastupitelstvo Obce Struhařov na svém zasedání dne 5. 4. 2023 schválilo zamítavý postoj k záměru vybudování čtyř větrných elektráren 
od společnosti meridian Nová Energie s. r. o. na svém území. Stalo se tak po tříhodinové debatě s občany a po zvážení všech argumentů 
pro a proti. Občané byli též seznámeni s legislativními procesy ohledně povolování těchto zařízení a budoucím pravděpodobným vývojem 
v této oblasti.

Zastupitelstva se zúčastnili i obyvatelé sousedních obcí, kterým bylo vysvětleno, jak mohou vstoupit do procesu povolování. Mají sice 
omezené možnosti, ale přes občanská sdružení určitě mohou do tohoto vstoupit. 

Dalším výstupem debaty bylo i to, že větrné elektrárny není třeba brát jako hrozbu, ale naopak výzvu. Vzhledem k naší strategické poloze 
(vedení vysokého napětí 110 kW, dostatek větru) je třeba potencionální investory korigovat do přijatelného kompromisu výhodného pro 
obec (míněno výška, počet, výkon, cena energie apod.), či zrealizovat tuto investici v rámci nějaké místní komunitní spolupráce.

Ing. Libor Matoušek – starosta obce

UPOZORNĚNÍ Obecního úřadu:

Stočné v roce 2023 činí 1400,- osoba/rok
Splatnost: 31. 12. 2023 (možno hradit během roku ve splátkách dle uvážení)
Žádáme o upřednostnění bezhotovostní platby na účet obce.
Úřední hodiny OÚ: pondělí 9-11, 15-17 hod., středa 9-11 hod., čtvrtek 9-11, 13-15 hod.
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Buďte zdrávi!
MEZILIDSKÉ VZTAHY 

 Jsme lidé a ze své podstaty jsme společenští jedinci. Společnost ostatních lidí je pro naši spokojenost důležitá. Někdo se 
cítí lépe jen v malém známém společenství, další jedinec je rád ve velké společnosti lidí. Obecně však platí, že pokud pečujeme a 
rozvíjíme naše blízké vztahy, jsme v životě spokojenější a zdravější. Je dokázané, že lidé, kteří žijí v dlouhodobých (fungujících) part-
nerských vztazích se dožívají vyššího věku než lidé žijící bez partnera. 
 V životě nás určuje 5 nejbližších vztahů. Ty bychom měli opečovávat a pěstovat jako vzácnou květinu. Díky vztahům s ostat-
ními se mnohému učíme. Lidé kolem nás nám dávají zpětnou vazbu a my na sobě můžeme pracovat. První blízké vztahy navazujeme v 
primární rodině. Vztah s matkou, otcem, sourozenci a dalšími příbuznými se vyvíjejí v raném dětství. Období do nástupu do první třídy, 
tedy věk 6-7 let dítěte, je z hlediska vývoje jedince odrazová deska pro celý další život. Tam získáváme první obraz o vnějším světě a 
mezilidských vztazích. Pokud se v tomto období blízké vztahy s matkou a otcem nebo náhradní blízkou osobou (např. babičkou, adoptivní 
matkou) nenaváží nebo jsou náhle přerušeny, může pomoci komunitní a skupinová psychoterapie, kde si je jedinec postupně schopen 
„dosytit“ blízkost, pocit bezpečí a jistoty.
 Nejdůležitější vztah je vztah sám/a k sobě. Umět se přijmout takový jaký/á jsem není jednoduché a dospíváme k tomu v 
životě postupně. Pokud neumíme být laskaví sami k sobě, potom to nedokážeme ani vůči ostatním.

KULTIVACE VDĚČNOSTI A RADOSTI 

 Kultivace vděčnosti znamená být vděčný za to, čeho se mi v životě dostává a netrápit se tím, co tam momentálně není. 
Je prokázáno, že vděčnost má kladný vliv na naše zdraví a tělesnou i duševní pohodu. Vděčnost zvyšuje úroveň našich kladných citů 
a má vliv na naší sociální motivaci (na náš přístup k druhým lidem), zvyšuje kvalitu spánku i míru našeho kladného hodnocení života. 
Vděčnost má vliv nejen na vzájemné vztahy, ale i na naši vlastní osobnost, kterou mění k lepšímu. Mění i náš vztah k hodnotám a k 
volbě našich cílů.

Cvičení: Je dobré si každý den před spaním uvědomit 3 věci (události dne), za které jsem upřímně vděčný nebo mi vyvolaly úsměv na 
tváři aspoň na pár sekund?

Vděčnost a radost mají k sobě blízko. Pokud umím být v životě vděčný, oceňuji drobné události všedního dne, mám mnohem větší 
celkovou radost ze života. Vše je o nastavení mysli. 
 

Miroslava Voborová, Celostní terapeutka a Master Mindset Coach®, www.miroslavavoborova.cz



stalo se kulturní a společenské události

Advent nejen ve Struhařově
27. listopadu sousedé ve Struhařově společně 
vykročili do času adventního. Oblíbená akce 
začala brzy odpoledne v herně RC Strouháček 
divadelním představením. Současně se ote-
víral před kaplí panny Marie i obvyklý jarmark 
a oblíbený stan s občerstvením SDH 
Struhařov. Akce pokračovala venku i uvnitř ve 
spolkovém domě, kde byla pro děti otevřena 
vánoční herna s tvořením, občerstvením i 
odměnou v podobě balónků. S akcí velmi po-
mohli noví zastupitelé. Po vernisáži obrazů 
Jany Smíškové v knihovně, kde se opět sešli 
místní výtvarníci a milovníci umění, 
pokračovala akce poutí se světlem do 
betléma. Zde se rozsvítil  vánoční strom za 
zpěvu koled místních dětí se Zuzanou Miku-
leckou, která s nimi skvěle připravila celý 
repertoár. Velké poděkování patří 
dobrovolníkům, místním spolkům, 
zaměstnancům obce, zastupitelům a všem 
dalším, kteří s akcí pomohli. 

Vánoční stromy se s pomocí obce a místních dobrovolníků rozsvítily také v Myslíči, Věřicích a v Horním Podhájí.
13. prosince se ve Struhařově uskutečnilo setkání sousedů u vánočního stromu, kde svým zpěvem podpořili akci Česko zpívá koledy. A ve 
čtvrtek 22. prosince si lidé ještě mohli přijít pro symbol klidu a míru do spolkového domu, betlémské světlo pro ně opět od českých skautů 
přivezli struhařovští hasiči.
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12. 2. O Zlatovlásce

Na druhou únorovou neděli pozvala kulturní 
komise obce Struhařov děti od dvou do deseti 
let na divadelní představení o Zlatovlásce. V 
zasedací místnosti, kterou na akci laskavě 
zapůjčilo DZS Struhařov, se představilo Diva-
délko Šneček Jakuba Plzáka z Bořeňovic. 
Profesionálně a zábavně sehraná loutková 
pohádka o kuchtíkovi Jiříkovi děti bavila a 
obzvlášť je potěšilo, když si po představení 
mohly zblízka prohlédnout loutky i kulisy. Zej-
ména pak klapající vránu, na kterou se stála 
fronta. Škoda jen, že zřejmě díky aktuální 
zvýšené nemocnosti nebyla účast dětí na 
představení hojnější.
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17. 3. Maškarní ples 
Oblíbený ples pro dospělé v maskách připravila letos TJ Jiskra Struhařov na polovinu března. Zábava začala ve 20 hodin, aby si příchozí 
užili tance a poslechu skupiny (Po)KROK i bohatou tombolu.  

19. 3. Divadelní představení

Agentura Harlekýn uvedla v našem kulturním domě divadelní hru od Roberta Andersona „Víš přece, že neslyším, když teče voda.“ Do 
naší obce zavítali herci Libuše Švormová, Naďa Konvalinková, Eva Janoušková, Petr Nárožný, Václav Vydra a Jiří Ptáčník. Jednalo se o 
tři příběhy, které jsou směšné, ale přitom velice lidské. Podle ohlasů byli diváci spokojeni s uměleckým zážitkem. 

 Oldřiška Šímová

25. 3. Dětský karneval

Karneval pro děti se konal v kulturním domě ve Struhařově. Odpolednem plným tance, her a 
soutěží děti provedla Lucie Papežová a Nela Kratochvílová. O hudbu se postaral DJ Gezicht 
(Jan Mikulecký). V průběhu odpoledne dvakrát vystoupila skupina MYŠ a MAŠ, se kterou si 
děti zatančily i s rodiči. 
Děkujeme za podporu starostovi obce, zastupitelům, členům kulturní komise a všem, kteří 
věnovali svůj volný čas a pomohli s výzdobou sálu, obsluhou a prodejem občerstvení.

Oldřiška Šímová
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Knihovna je místem setkávání  
Obecní knihovna Struhařov se stále více stává komunitním centrem. 
Není pouze odkladištěm knih, ale místem, kam může přijít každý. Může si popovídat, posedět, přečíst si časopis nebo prolistovat 
knížku, shlédnout výstavu nebo jít na internet. Rodiče s dětmi nebo starší děti samotné se mohou pobavit, pohrát nebo studovat v 
dětském oddělení a nemusí za to platit vůbec nic. Mírné poplatky hradí pouze čtenáři, kteří si půjčují knížky absenčně – domů, 
případně návštěvníci, kteří potřebují využít tiskárnu. V knihovně se potkávají mladí i starší dospělí, děti i výtvarníci. Je zde stále 
častěji využívána možnost setkání různých zájmových skupin, každý je zde vítán. 

Novinky pro děti: 

Leporela k oblíbeným písničkám, které děti znají z rodinného centra.

Kontrastní knížka pro miminka 
a jejich každodenní činnosti 

Oblečení  –  oblíbená knížka s 
pohyblivými obrázky 

Hmyzí hotel – odklápěcí  
okénka  s objevováním 
hmyzího světa

Rok na venkově – 12 bohatě 
ilustrovaných dvoustran života 
na statku

Skutečný příběh Cílka a Lídy - překrásná kniha 
výtvarníka Skály otevírá dětem kouzelný svět 
lesa

O zahradě - poutavý příběh 
chlapce zkoumajícího tajem-
nou zahradu provází skvělé 
ilustrace Pavla Čecha
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Novinky pro dospělé: 

P
oz

vá
nk

a:

Jarní výstava
Mia Havlíčková z Divišova

3. 4. - 31. 8. 2023 

Knihovna Struhařov (Struhařov 59, 25601)

otevřeno: 
pondělí 17.00 -18.00, středa 16.30-18.00, pátek 8.30-10.30 

nebo kdykoliv jindy po dohodě na tel.: 776 068 765

Zimní období čtenářům rozveselila Jana Smíšková se svou výstavou 
akvarelových obrazů od adventu až do měsíce února. Na jarní a letní ob-
dobí knihovna připravila výstavu s ukázkou malby na textil  od Mii 
Havlíčkové z Divišova.

Výstavy v knihovně:

Audioknihy: 

O Dášence - příběh štěněte od Karla 
Čapka je stále žádanou doporučovanou 
četbou (namluvil K. Heger)

Dětské detektivky s hádankou - 
záhadné příběhy namluvené 
Matoušem Rumlem
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Zprávy ze
Strouháčku

Úterní dopoledne j iž od podzimu patří  opravdu nejmenším z nejmenších. 
Hernu navštěvují  se svými maminkami miminka už od 6ti  týdnů a vesele 
pozorují  ze svých sedaček dovádění batolat i  starších sourozenců. 
Maminky si tak mohou u kávy chvíl i  odpočinout a podělit  se s ostatními 
se svými starostmi i  radostmi. Starší děti si  vždy mohou něco vyrobit a 
pro všechny je na závěr i  chvilka pro zpívání a taneček. O prvním led-
novém setkání si  děti opět rozbalovaly dárky od Ježíška, hrály si s 
novými hračkami a dováděly v novém teepee. I  po novém roce bývá 
herna plně obsazena, po dohodě je možné j i  využít i  j iný den v týdnu.

Advent

V rámci příprav na adventní akci se v herně uskutečnilo několik zkoušek 
zpívání se struhařovskými dětmi, které na vystoupení u stromečku zábavnou 
formou připravila Zuzana Mikulecká. Adventní odpoledne začalo v herně 
pro nejmenší děti loutkovým představením Princezna v peklíčku v podání 
divadélka Šneček. Později  si  i  starší děti poprvé vyráběly svíčky z vosku 
nebo hvězdy z papíru, plnily úkoly a s pomocí nových zastupitelů, kteří  za-
j isti l i  i  malé občerstvení,  se dobře bavily.  

Herna pro nejmenší

17. 1.   Alobalové sochaření
První výtvarná dílna v novém roce patři la dětem a alobalovým sochám. 
Po té, co si děti vyrobily kostru z drátku a polystyrenové hlavy, obali ly j i 
toaletním papírem. Ten vytvořil  „svalovinu“ a pak j iž děti mohly dát 
svých sochám „kůži“ z alobalu. Z něj pak mohly jednoduše vyrobit i 
doplňky jako lyže, batoh, apod.,  které soše dodaly konkrétní ráz. 



Strouháčku
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Pozvánka:

Úterní herna pro nejmenší bude otevřena po celé jaro i období letních prázdnin
Výtvarné dílny se uskuteční ještě v květnu a červnu a dále od září 1 x za měsíc (zájemce oslovujeme emailem)
20. 5. Cyklovýlet na Špulku – celodenní výlet pro rodiče s dětmi nebo děti samotné (max. 10 dětí)
A další akce se připravují...

Kontakt: www.strouhacek.cz, tel.č. 776 068 765

21. 3.   Odemykání jara 

O prvním jarním dnu děti na výtvarné dílně odemykaly jaro, které zvládly na-
malovat anil inovými barvami. Vystřihly si kl íčovou dírku ve dveřích paní Zimy 
a svěží zelené jarní kl íče dozdobily vyraženými jarními motivy. 

14. 2.   Soví koláž
Únorová dílna, kdy si děti mohly vyrobit sovu v nočním lese, byla bohužel 
vzhledem k aktuální nemocnosti velmi málo obsazená. Přesto se zimní dílo 
z peří a papírových košíčků velmi vydařilo. 

24. 3.   Valná hromada 
Na programu valné hromady Rodinného centra Strouháček, z.s.  bylo při j ímání nových členů i  volba nového 
hospodáře spolku. Členové spolku také zhodnotil i  hospodaření a činnost v roce 2022 a naplánovali  rozpočet a 
činnost pro rok 2023, ve kterém se opět bude možné těšit na spoustu pravidelných, ale  i  zcela nových aktivit .  

18. 2.   Handlování 
Třetí únorovou sobotu se ve Struhařově uskutečnil  první ročník 
Struhařovského Handlování dětského oblečení.  A co to handlování vlastně 
je? Už za dob našich babiček fungoval výměnný obchod. A přesně i  to byl 
smysl naší akce. Vy jste nám přinesli  oblečení po vašich dětech, které j iž 
nevyužijete, my ho roztřídil i  dle velikostí  a připravil i  k rozebrání.  Bylo ra-
dostí sledovat, jak si návštěvníci odnáší nové kousky do šatníku svých ra-
tolestí .  Velice děkuji  všem zúčastněným, že přinášeli  oblečení krásně 
složené, vyprané a doopravdy v dobrém stavu. Také děkuji  za zapůjčení 
prostor DZS Struhařov. Z mého pohledu se handlování povedlo a určitě 
neskončíme u prvního ročníku. Ještě jednou děkuji .

Sandra Magnusová
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tvořivá dílnaStrouháčkova
UTKANÁ KYTIČKA

Co budeš potřebovat:
■ jedna zelená čtvrtka A4   ■ dva barevné papíry A5 např. růžový a fialový   ■ lepidlo   
■ nůžky   ■ tužka   ■ jeden žlutý papír A5   

Postup:
■ Zelenou čtvrtku přelož na polovinu (A5) a uprostřed horní poloviny namaluj a 
vystřihni jednoduchý tvar kytičky.   ■ žlutý papír vlož pod vystřiženou kytičku, na-
maluj a vystřihni její kulatý střed..   ■ Vezmi jeden barevný papír  a nastříhni kolmo 
na delší stranu cca centimetrové proužky tak, aby na jedné dlouhé straně papír 
zůstal v celku, asi 2-3 cm od kraje.   ■ Druhý barevný papír nastříhej na centime-
trové proužky (délka kratší strany).   ■ Nyní můžeš začít tkát: barevné proužky 
proplétej střídavě v řadách do nastříhaného barevného papíru, až vznikne jakýsi 
barevný „koberec“.   ■ Utkaný "koberec" vlep pod vystřižené kolečko žlutého papíru a obojí pak 
mezi přeložený zelený papír.   
STEJNÝM ZPŮSOBEM MŮŽEŠ „UTKAT“ I RŮZNÉ JINÉ OBRÁZKY VŠECH MOŽNÝCH BAREV :-)

Historie
Divišovští tkalci

Plátenictví mělo v Divišově starou tradici. Od první poloviny mi-
nulého století odcházeli divišovští tkalci tkát do Vídně, po roce 1870 
se postupně stěhovali domů, a tak jich zde přibývalo. O Divšově se 
říkalo, že jsou v něm samí tkalci a řezníci. Kde v chalupě nestál stav, 
tam byl řezník, někde dokonce oba dva. Kolem roku 1890 bylo v 
Divišově asi 60 tkalců a hrčelo kolem 150 stavů. 
Od roku 1870 tkali pro pana Roubíčka, který je zásoboval přízí a ho-
tové výrobky od nich kupoval a prodával. Míval až 150 dělníků. Od r. 
1880 přibyl ještě pan Meizl s asi 50 dělníky. Ten posílal výrobky 
hlavně do Chorvátska  a Slavonie. Po p. Meizlovi převzal faktorství 
v r. 1911 Jindřich Vosátka. Jeho rod míval i ruční barvírnu modro-
tisku, ta však zanikla, v malém se nevyplácela. Tkalci pracovali s 
barevnou přízí. 
Tkalců postupně ubývalo, první světová válka znamenala jejich 

konec. Od března 1919 začalo opět pracovat 11 tkalců, ale už po roce 
jejich stavy utichly. Dnes se už o divišovských tkalcích téměž nic 
neví. 

SAMETÁRNA V DIVIŠOVĚ
Arnošt Kuchař, výroba hedvábných plyšů a sametů v Divišově, to 
byla veliká firma na budově dnešního Esa v Divišově (později továrna 
na závodní motocykly Jawa - pozn. red. ). 
R. 1869 se do Divišova přistěhoval Matěj Kuchař. Najal si tu byt a 
začal se ženou vyrábět hedvábné samety a plyše. Dílo šlo na odbyt, 
brzy přijal tři dělníky a další mu pracovali podomácku. Za deset let 
si postavil dílnu, kterou stále zvětšoval, až vznikla malá továrna. Brzy 
zaměstnával 35 lidí. Spotřeba byla tak veliká, poptávka rostla, a tak 
pan Kuchař zřídil filiálky v Soběslavi, Kardašově Řečici a v Uhlířských 
Janovicích mu sametáři pracovali podomácku.
V Divišově měl v devadesátých letech kolem 90 zaměstnanců. 
Aksamity, plyše a brokáty posílal do Vídně a do Německa, odkud je 
rozesílali do celého světa, hlavně do Orientu. Často už v Divišově 
nalepovali na hotové zboží francouzské značky. 
Velký úspěch měl pan Kuchař na národopisné výstavě v Praze r. 1891 
i na světové výstavě v Paříži. Na svůj náklad dal na obou předvádět 
postup své výroby. 
Od r. 1900 začala výroba postupně klesat, až zanikla úplně. Majitel 
zemřel 1917 ve věku 86 let. Po první světové válce se výroba znovu 
rozběhla pod vedením Kuchařova vnuka Arnošta. Ale už se nevyráběl 
samet, ale kanafasy, kalika a bavlněné látky. Avšak za dva roky se 
výroba zastavila. To je tedy vzpomínka na významný průmyslový roz-
voj Divišova.  

Zdroj: Podblanickou minulostí/ J. Pouzar

Historie



ZAPOMENUTÁ ŘEMESLA

Zatímco dnes si vybíráme, zda být učiteli, ekonomy, doktory nebo podnikateli, naši předci si vybírali z úplně jiných 
povolání. Kdo byl kovář, pekař, mlynář, nebo hrnčíř asi ví (minimálně z pohádek) každý. Víš ale, co míval na práci čižbař, 
cíchař nebo brabenář a za co hrozil přísný trest? 
Zkus naši spojovačku, obrázky ti napoví...
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Tkadlec, který tkal len s bavlnou. Vyráběl své dílo 
ze smíšeného materiálu tak, že tkal bavlněné 

útky (nitě) do lněné osnovy. Tento materiál 
používal hlavně na cíchy (povlak na polštář nebo 

peřinu).

Sbíral mravenčí kukly a vyráběl kyselinu mravenčí. 
Znal okolní lesy a v nich kdejaké mraveniště. Míval 

často nemocné ruce, rozežrané od mravenčí 
kyseliny. Často také připravoval mravenčí líh, kterým 

hojil bolesti a zastudeniny.

Lesní včelař, který pochopil, že velkým 
nepřítelem včel je zima. Vytvářel ve stromech 
„zátvor“ uzavírající přístup do brtě (hnízdo). 
Medové plásty vyřezával speciálním brtným 

nožem. Stromy s brtěmi byly označovány víchou 
slámy a tato označení se považovala za 

nedotknutelná a jejich poškození, nebo sejmutí 
se trestalo až useknutím ruky.

Ptáčník, který se živil chytáním zejména zpěvného 
ptactva-čižbu lidé někdy opravdu jedli. Ptactvo se 

odchytávalo pomocí sítí nebo živé sojky. Když začala 
sojka "skřehotat", tak se ptáčkové slétali a usedali 

na polepené větvoví - vějičky. 

brabenář

čižbař

cíchař

brtník

SPOJ ČAROU:

Řešení: brabenář sbíral mravenčí kukly, čižbař chytal ptáčky, cíchař tkal plátno na cíchy, brtník byl lesní včelař 

Zdroj: https://nejen.cz › seznam-starych-emesel-t33
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Připravujeme: 

Dětský den 

 
  

 

 
 

 

 3. června
ve 

Struhařově

 

 

Bližší informace budou zveřejněny před akcí  
na nástěnkách obce, rozhlasem, facebook... 

 

Těšíme se na Vás  

SDH Struhařov, kulturní komise Obce Struhařov a RC Strouháček 


